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前 γ 

福建武夷山自然保护区地处中亚热带，地理位置特殊、自然条件独特、森林生态系统

完整，保存了完好的常绿阔叶林生物群落，生物资源丰富，昆虫类群丰富多样，享有"生物

世界之窗"、"昆虫世界"之赞誉。为了进一步揭示本地区内生物多样性形成的机理和更好

的保护其生物资源，从 1999 年开始，武夷山自然保护区管理局与中国科学院动物研究所

的专业人员共同承担了由福建省林业厅资助的"武夷山自然保护区蟆峨科昆虫多样性研

究"课题。 1999-2001 年间，进行了全面普查和定点调查，采集了大量蟆峨标本，在此基

础上，结合中国科学院动物研究所标本馆多年积累的标本，我们编写了《武夷山自然保护

区蟆峨科昆虫志》一书，本书共包括了 12 亚科 183 属 398 种，其中新发现 9 种，中国新纪

录 15 种，并对武夷山自然保护区的蟆峨科的区系成分和多样性特征进行了初步探讨。关

于中文名称，本书中除保留部分习惯沿用的名称外，多数种类尽力根据其分类系统给予统

一的名称。为便于识别，几乎所有种类均附有雄性外生殖器特征图。

本课题研究过程中，得到福建省林业厅、武夷山自然保护区管理局、中国科学院动物

研究所各级领导的大力支持和关怀，特别指出的是，本课题得到杨星科教授、袁德成教授

诸多的指导和支持，在此，特致以衷心的感谢。

研究所用标本，除了中国科学院动物研究所标本馆多年的收藏及作者近期的调查采

集外，尚有少部分是福建省林业科学研究所、福建省农业大学送来鉴定和赠送的标本，在

此，谨向以上单位表示衷心的感谢!

本书的编写由汪家社(武夷山保护区管理局)、吴焰玉(武夷山保护区管理局)负责自

然概况、群落结构与多样性特征部分，陈铁梅(中国科学院动物研究所)负责革螺亚科、中

文学名索引及拉丁学名索引部分，其他部分由宋士美(中国科学院动物研究所)负责完成。

书中彩图承蒙买国庆先生拍照，特此表示诚挚的感谢。

由于作者学识水平所限，错误之处在所难免，恳请读者批评指正。

作者
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Introduction 

Wuyishan Nature Reserve in Fujian Province is 10cated in midd1e of the subtropica1 zone 

with a specia1 geographica1 position , an unique natura1 condition and p1enty of bio1ogica1 

resources. Having a re1atively perfect Forest Ecosystem , a well-conserved Ever green Broad-

1eaved Forest Community and a variety of insect resources , it enjoys the prestige of "Win­

dows of Living Wor1d" and "Wor1d of Insects". For the pu叩ose of revea1ing the formation 

mechanism of biodiversity in this 缸ea and preserving well the bio1ogica1 resources , the ex­

perts from Management Bureau of Wuyishan Nature Reserve and the scientists from the In­

stitute of Z∞10gy ， Chinese Academy of Sciences (abbreviated 臼 IZAS in the following) un­

dert∞k a three year project of "Research of Bio1ogica Diversity of Pyra1idae of Wuyisha Na­

ture Reserve in China飞upported by a grant from the Forest Ðepartment of Fujian Province. 

From 1999 to 2001 , during the ∞mp1ete and some spotted investigations , a 1arge number of 

specimens were collected and a 10t of scientific data was gathered. 12 subfamily , 183 genera 

and 398 species of Pyralidae are dealt with in the b∞k ， including for 9 new species pub­

lished , 15 new distributiona1 recorded species. The bu1k of our research materia1 was from 

IZAS and the investigations. 

The book on natural condition of Wuyishan Nature Reserve , the structure of community 

and the characteristics of diversity were written by Wang Jiashe and Wu Yanyu , on Crambi­

nae , the index of Chinese name and scientific name of the species , the Eng1ish introduction 

were written by Chen Tiemei , the other p缸ts were written by Song Shimei. 

To make it ∞nvenient for the readers to identify the insects , we provided figures of 

male genitalia and co1our adult figures for most of the species. 

We are grateful to Forst Department Fujian Province , Management Bureau of Wuyishan 

Nature Reserve and IZAS for supporting the project , Forest Scintific Institute of Fujian 

Province and Agricultura1 University of Fujian Province for 10an of the material. We also 

thanks Professor Yang Xingke from IZAS for his proposing and designing the project , Pro­

fessor Yuan Decheng from IZAS for his supporting and Mai Guoqing from IZAS for his tak­

ing the photographs for the coloured plates. 

Since time is 1imited for the preparations of this b∞k ， shortcomings and mistakes are 

unavoidab1e , so your suggestions and comments are welcome. 

The authors 

September , 2002 , Beijing 
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